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Päätös Valtuustoaloitteet: 
 

1. Perussuomalaisten valtuustoryhmä, Hintta ym. Vierailupyynnön 
esittäminen Nivalan kaupungille. Kaupunginvaltuusto, 
hyvinvointilautakunta, nuorisotyöntekijät. 
 
Nivalassa on laajasti tunnustettu hyvä nuorisotoimi. Pyytäisimme 
esittelyä sieltä ja voisimme ottaa oppia, miten siellä asioita on hoidettu. 

 
 
 Valtuustokyselyt: 
 

1. Perussuomalaisten valtuustoryhmä, Repo ym.  
 
Varhaiskasvatuksen puolella ryhmäkokoja kasvatetaan epäpätevien 
lastenhoitajien turvin. Toisin sanoen tämä tarkoittaa ryhmäavustajia, 
joilla ei ole lastenhoitajankoulutusta. Silti heitä nostetaan 
lastenhoitajiksi ja nauttivat näin epäpätevinä lastenhoitajan palkkaa, 
näin saadaan ryhmäkokoja nostettua ja näin ollen seurauksena on että 
ryhmäavustajat osista ryhmistä puuttuvat kokonaan, ryhmien 
kasvaessa lapsia ei keretä enää niin ohjata, leikittää, kasvattaa ja 
opettaa. Kuka ottaa vastuun epäpätevinä olevista lastenhoitajista joilta 
puuttuu lastenhoitajan koulutus kokonaan? Ilman asianmukaista 
koulutusta he pystyisivät toiminaan vain ryhmäavustajina. Nyt 
varsinkin, kun näitä ns tilapäiskäytössä olevia yksiköitä ollaan 
sulkemassa ja siirtämässä uuteen yksityiseen ja jo olemassa oleviin 
yksiköihin on valitettava tosi asia että näin täällä meillä tapahtuu. 
Onko meidän varhaiskasvatuksessamme oikeasti varaa tällaiseen, että 
pistetään nykyiset yksiköt ylitäyteen tällä tavalla ja henkilökunta 
väsytetään. Varhaiskasvatus on kuitenkin se paikka missä meidän 
lapsemme ovat aika ison ajan päivästä. Mutta jotta taataan lapsille 
hyvä, osaava ja turvallinen paikka suuremaksi osaksi heidän päiväänsä 
niin kysyisimme nyt mitä tälle asialle meinataan tehdä? Muutetaanko 
ryhmäavustajat epäpäteviksi lastenhoitajaksi? Ylikuormitetaanko 
henkilökuntaa? Kuka vastaa varhaiskasvatuksen kokonaisvaltaisesta 
toiminnasta ja hoitajakoulutustason oikeudellisuudesta? 
 
Tässä seuraavaksi kysymyksiä mihin varhaiskasvatuksessa halutaan 
vastauksia: 
- Lastenhoitajia on muutenkin vaikea löytää sijaisiksi, niin mistä 

löytyy päteviä? 
- Mihin laitetaan ne lapset, joiden vanhemmat mahdollisesti 

muuttaisivat  Haapavedelle työn perässä? 
- Mihin perhepäivähoitajien lapset sijoitetaan, kun perhepäivähoitaja 

sairastuu ja Minttula suljetaan? 
- Mihin jää laadukas varhaiskasvatus? Se ei tule vain hoitajien ja 

opettajien nimekkeistä, se koostuu myös mitoituksesta. 
- Jokainen asiasta vastuusa oleva voisi mennä kokeilemaan miltä 

tuntuu hoitaa 20 lasta (1-3 vuotiaita) viidellä hoitajalla tai 35 lasta 
(4-6 vuotiaita) viidellä hoitajalla. Entä sitten kun on erityislapsi joka 
tarvitsisi avustajan jota ryhmässä ei välttämättä ole, kuka vastaa? 
Miltä sinun lapsesta tuntuisi, jos sattuisi omalle kohdallesi? 



 
Sivistysjohtaja Erkki Seitajärven vastaus kokouksessa: 
 
- Lastentarhanopettajien ja erityislastentarhanopettajien rekrytointi on 

ollut haasteellista, rekrylisällä ei ole saatu parannusta tilanteeseen. 
- Erityistä tukea tarvitseville lapsille on osoitettu avustajia. 
- Kuormitus varhaiskasvatuksessa on suurta, näkyy palkkamenoissa. 
- Kesän aikana heikentynyt työllisyystilanne on aiheuttanut sen, että 

lasten määrä varhaiskasvatuksessa on vähentynyt. Tällä hetkellä ei 
ole lapsia jonossa eikä ylipaikoilla. 

 
2. Perussuomalaisten valtuustoryhmä, Repo ym.  

 
Milloin kaupungin kiinteistöjä hoidetaan kuntoon? 
Ajan joka arkipäivä esimerkiksi OnniMannin ohitse jonka huono 
maalipinta herättää ihmetystä miksi sitä ei ole maalattu, annetaanko 
kiinteistön kärsiä vahinkoja lisää kun muutoinkin se on huonolla 
kiinteistöhuollolla ja huoltoja on jäänyt tekemättä? 
Onko tämä tarkoituksen mukaista? Onko kiinteistöjen huoltoihin varatut 
rahat käytetty kenties johonkin muualle? 

 
Tekninen johtaja Teemu Niemimäen vastaus kokouksessa: 
 
- Päiväkotin Onnimannin maalaus on työlistalla, ei ole saatu vielä 

tekijää. Varattua määrärahaa ei ole käytetty muualle. 
 

3. Hintta Aleksi. Mikä on nuorisotilan tilanne? 
 
Kaupunginjohtaja Kimmo Hinnon vastaus kokouksessa: 
 
- Asia kuuluu hyvinvointilautakunnan ratkaistavaksi. Esillä on 

muutamia vaihtoehtoja. 
 

4. Haapavesi-ryhmä, Pitkälä ym. 
 
Valtuustokysely valtuuston puheenjohtajalle 08.09.2023 
 
Asiana valtuuston iltakoulun linjaus tuulivoimakaavoista. 
 
Julkisuudessa on annettu ymmärtää valtuuston iltakoulusta, mikä 
pidettiin 1.6.-23, ettei iltakoulussa olisikaan tehty mitään linjausta 
tulevista tuulivoimakaavoista. 
 
Toinen näkemys on, että ko tilaisuudessa selkeästi sovittiin linjaus, että 
uusia tuulivoimakaavoja ei oteta käsittelyyn ennen kuin 
maakuntakaava on valmis. 
 
Vaikka valtuusto ei virallisesti aiheesta päätöstä tehnytkään, niin kyllä 
kaupungin korkeimman päättäjän linjaus merkitsee sitä, ettei sen yli ole 
menemistä. 
 
Tällainen sekava menettely hämmentää valtuutettuja ja kaupunkilaisia, 
horjuttaa luottamusta eikä ole eduksi tulevia päätöksiä ajatellen ja tuo 
mainehaittaa myöskin kaupungin imagolle. 
 
Mitä puheenjohtajan näkemyksen mukaan iltakoulussa sovittiin uusista 
tuulivoimakaavoista? 
 
Valtuuston puheenjohtaja Heino Vuorenmaan vastaus kokouksessa: 



 
Yhteinen näkemys on siitä, että valtuuston iltakoulu ei tee päätöksiä. 
Iltakoulun linjaus ja valtuutetuille jaettu muistio pohjautui Sikokankaan 
kaavoitusaloitteeseen kaupunginhallituksen antamaan vastaukseen: 
Viedään eteenpäin tällä hetkellä tuulivoimahankkeita ja -kaavoituksia, 
joiden kaavoitusaloite on hyväksytty. 
Uusia kaavoitusaloitteita ei hyväksytä ennen kuin uusi maakuntakaava 
on hyväksytty maakuntavaltuustossa. 
 

5. Repo Ilkka. Miksi järjestätte iltakouluja joihin ei voi luottaa? 
 
Valtuuston puheenjohtaja Heino Vuorenmaan vastaus kokouksessa: 
 
Iltakouluja järjestetään, jotta kaikki valtuutetut saavat tiedot 
päätettävistä asioista. 
 
 

 
 

 
 
 

 
  

 


